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§ 126  

Godkännande av kungörelse 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  

att  godkänna kungörelsen. 
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§ 127  

Godkännande av dagordning 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  godkänna dagordningen med följande tillägg  

Nytt ärende 26 på dagordningen: Anmälan avsägelse - Sofie Gustafsson Fohlin 
Nytt ärende 26 på dagordningen: Anmälan: Interpellation (Erik Arvidsson SD) till 
kommunstyrelsens ordförande Ilko Corkovic om varför hyrs inte lokaler i folketshus ut 
till föreningar och företag? När kommer detta att rättas till så företag och föreningar kan 
hyra lokaler i folketshus? 

 
Ordförande ställer fråga till kommunfullmäktige om dessa tillägg kan godkännas och finner 
att den godkänns.   
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§ 128  

Val av justerare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  utse Lenamarie Wikström och Julius Winberg Sääf med Rolf Edmark som justerare 
tillika rösträknare. 
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§ 129  

Allmänhetens frågestund 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  frågan kan anses besvarad.  

Dagens sammanträde 
Barbro Adolfsson, Byxelkrok ställer fråga om avsaknad på kollektivtrafik mellan Byxelkrok 
och Kalmar. Särskilt fredagar och söndagar då många gymnasieungdomar och fritidsägare 
inte kan pendla.  

Ilko Corkovic (S), Sara Kånåhols (V) och Lars Ljung (S) yttrar sig i ärendet och förslaget 
kommer lyftas i dialogerna med Kalmar länstrafik. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen för kännedom  
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§ 130  

Information revisorerna 

Ärendet utgår då revisorerna inte har något att framföra vid dagens sammanträde.  
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§ 131  

Kommunchefen informerar - sommaren 2023 

Beslut 
Kommunfullmäktige 

tackar för informationen och lägger den till handlingarna.  
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§ 132 Diarienummer 2023/129 008 KS 

E-förslag: Renodla undersköterskans arbetsuppgifter 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  

att lämna e-förslaget till socialnämnden för ställningstagande och beslut.  

Ärendebeskrivning 
Eddie Forsman, föreslår följande i ett e-förslag som har fått 53 röster och 23 kommentarer:  

Borgholms kommun står inför en utmaning med en växande andel äldre personer som kan 
behöva vård och omsorg. Under flera år har det, särskilt på sommaren, varit tufft att få tag på 
tillräckligt med personal till omsorgen i vår kommun, både inom äldreomsorgen och för 
personer med funktionsvariationer. Kompetensförsörjning blir en allt större utmaning när 
befolkningsstrukturen förändras framöver och personer över 80 år ökar med nära 50 procent 
de kommande 10 åren samtidigt som personer i arbetsför ålder ökar med knappt 5 procent. 
Det handlar om att få till en långsiktig lösning på kompetensförsörjningen. Det är inte hållbart 
i längden att använda anställdas semester som problemlösningsmetod, varken för de 
anställda eller för socialnämndens ekonomi. 

För att klara bemanningen inom våra verksamheter framöver behöver fler personer vilja 
arbeta hos oss och arbetet som undersköterska behöver bli mer attraktivt. För att uppnå 
detta behöver arbetsuppgifterna för en undersköterska ses över och nya arbetssätt tas fram. 

Den 1 juli 2023 blir undersköterska en skyddad yrkestitel. Syftet är att det ska bli tydligt vilken 
kompetens en undersköterska har. Undersköterskan ska arbeta med omvårdnad, det som 
hen är utbildad för. Andra yrkesgrupper kan utföra enklare omvårdnad och serviceuppgifter. 

Vårdbiträden är en yrkesgrupp som kan ha en viktig roll i att sköta enklare omvårdnad, 
medan serviceuppgifterna kan utföras av till exempel kommunens servicegrupp, av sociala 
företag eller som RUT-tjänster. Detta kan möjliggöra att fler personer kommer ut på 
arbetsmarknaden. 

Att renodla undersköterskans arbete kan även bidra till en avlastning för sjuksköterskorna, 
då undersköterskorna kan utföra en del sjukvårdsuppgifter på delegation – om bara tiden 
finns. 

Genom att ta fram arbetsbeskrivningar för de olika yrkeskategorierna servicepersonal, 
vårdbiträde, undersköterska och specialistundersköterska kan arbetsuppgifterna tydliggöras 
och renodlas. 
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Det här är viktiga frågor som även de fackliga organisationerna ser som en utmaning 
framöver och önskar en förändring i linje med de lösningar som vi beskriver. 

Med stöd av detta föreslår jag: 

- att undersköterskans arbetsuppgifter renodlas till omvårdnadsuppdraget, 

- att arbetsbeskrivningar tas fram för   servicepersonal, vårdbiträde, 
undersköterska och specialistundersköterska, 

- att samverkan mellan kommunens sociala omsorg och kommunens 
servicegrupp utökas till att omfatta serviceuppgifter inom vård och omsorg, 

-att tydlig information om så kallade RUT-tjänster och möjligheten att välja 
sådana tillhandahålls omsorgstagarna. 

 

Beslutsunderlag 
E-förslag inkommen 2023-08-22 
Tjänsteskrivelse  

Beslutet skickas till 
Socialnämnden  
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§ 133 Diarienummer 2022/73 008 KS 

E-förslag: Samråd om förbättrad kollektivtrafik Böda-
Byxelkrok via Enerumsvägen 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att e-förslaget hanteras i och med den regelbundna dialog som förs med Kalmar 
länstrafik om busstrafiken i kommunen och översända e-förslaget till Kalmar 
länstrafik med hemställan om skriftligt svar. 

Ärendebeskrivning 
Kommunen har fått ett e-förslag om att genomföra samråd med Kalmar länstrafik om 
förbättrad kollektivtrafik Böda-Byxelkrok via Enerumsvägen. Förslaget har fått erforderligt 
antal röster för att behandlas av kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige beslutade 2022-03-
21 § 48 att lämna e-förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsunderlag 
- E-förslag inskickat 2021-07-26 om samråd om förbättrad kollektivtrafik Böda-

Byxelkrok via Enerumsvägen 
- Kommunfullmäktiges beslut 2022-03-21 § 48 att lämna förslaget till kommunstyrelsen 

för beredning 
Bedömning 
Borgholms kommun har som mål att kollektivtrafiken i hela kommunen ska förbättras såväl 
vad gäller turtäthet som vilka sträckor som trafikeras. Under pandemin gick nyttjandet av 
kollektivtrafiken ner kraftigt. När resandet långsamt ökade igen kom de stora 
kostnadsökningar som följer av inflationen och det sämre säkerhetsläget i Europa. Detta har 
lett till att Kalmar länstrafik dras med stora förluster. Det är därför ett svårt läge att diskutera 
såväl förbättringar som ändringar i kollektivtrafiken. Frågan kommer dock att hållas levande i 
de regelbundna dialoger som kommunen har med Kalmar länstrafik. 

Konsekvensanalys 
Kommunen måste självklart prioritera i dialogen med Kalmar länstrafik. Det är svårt att ställa 
ett förslag mot ett annat då olika förbättringsförslag sällan är jämförbara. Det långsiktiga 
målet är dock alltid förstärkningar av kollektivtrafiken i kommunen. Kollektivtrafiken är oerhört 
viktig för att människor ska kunna bo och verka i hela kommunen. 
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Dagens sammanträde 
Förslagsställaren presenterar sitt förslag och framför även att det borde vara 
kostnadseffektivt att låta bussen gå via Enerumsvägen antingen upp till eller från Byxelkrok i 
stället för att låta bussen gå tom.  

Beslutet skickas till 
- Kalmar länstrafik 
- Förslagsställare 
- Planeringschef 
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§ 134 Diarienummer 2023/126 456 KS 

Insamlingssystem i Borgholms kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  ett nytt system för kommunal avfallsinsamling ska införas efter 31 oktober 2025. 

att  det nya insamlingssystemet ska vara ett kombinationssystem med tvåfackskärl 
och fyrfackskärl. 

att det nya insamlingssystemet beaktas i investeringsbudget och eventuella 
framtida finansieringsbehov. 

Ärendebeskrivning 
1970 fick kommunerna i Sverige ansvar för insamling av avfall från hushåll. Sedan 1970 har 
insamlingstekniker, miljölagstiftning (ökad källsortering) och miljömål förändrats eller 
tillkommit. Den senaste lagändringen innebär att kommunerna tar över insamlingen av 
förpackningar 2024 samtidigt som man får ersättning från producenterna för insamlingen. 
Senast 2027 ska förpackningarna hämtas från hushållens fastigheter och inte från 
återvinningsstationer. I Borgholms kommun innebär denna lagändring att insamling av avfall 
från hushåll måste ses över och därför har en utredning om insamlingssystem gjorts. 
Utredningen bifogas denna tjänsteskrivelse, se bilaga 1. Syftet med utredningen är att belysa 
för- och nackdelar med olika insamlingssystem och ge en rekommendation om vilket 
insamlingssystem som ska införas i Borgholms kommun. Sammanfattning av utredningen 
finns nedan. 

Anledningen till att ett nytt insamlingssystem behöver införas innan 2027 är att de nuvarande 
entreprenadavtalen för insamling och behandling av mat- och restavfall går ut 2025-10-31. 
Ett nytt system innebär nya förutsättningar vad gäller insamling och behandling. 

Sammanfattning av utredningen 
Förutsättningar och avgränsningar i utredningen 
Systemjämförelsen är gjord för villor och fritidshus, som är den stora kundgruppen. 
Förpackningar från verksamheter kommer även fortsättningsvis att hanteras av marknaden.  

Systemen jämförs utifrån rådande förutsättningar idag, för att kunna jämföra dem rättvist. 
Volymer för de olika avfallsslagen är uppskattade utifrån intervjuer, information från Avfall 
Sverige och intern enkät. Volymerna används för att göra beräkningar på kärl och bilar. 
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System 
I Sverige finns idag två typer av fastighetsnära insamling av förpackningar, tvåfackskärl och 
fyrfackskärl.  

Insamling med tvåfackskärl 
Västerviks kommun är den enda kommunen i Sverige som idag har förpackningsinsamling 
med tvåfackskärl, men fler kommuner har beslutat att införa insamling med tvåfackskärl. 
Insamlingssystemet innebär att kunderna har fyra sopkärl med två fack vardera. Fördelar 
med systemet är att sopbilarna är driftsäkra, det finns stora möjligheter att ändra storlek på 
facken och hämtningsfrekvenser. Nackdelar med systemet är fler hämtningar för kunderna 
och att kärlen tar stor plats på fastigheten. För Borgholm Energi skulle det innebära en 
investeringsnivå för kärl på nästan 49 miljoner kr vid ett införande av detta system.  

Insamling med fyrfackskärl 
Det är över 70 kommuner i Sverige som har förpackningsinsamling med fyrfackskärl. 
Insamlingssystemet innebär att kunderna har två sopkärl med fyra fack vardera. Med 
avseende på antal hämtningar och plats på fastigheten är detta insamlingssystem bäst.  

Nackdelar med systemet är att man blir låst till storleken på facken i både kärl och bilar. Det 
är även svårt att ändra hämtningsfrekvens och införa nya avfallsslag om det kommer nya 
lagkrav. Sopbilarna består av fler rörliga delar vilket innebär att de behöver mer underhåll 
och service än tvåfacksbilar. Vid ett införande av detta insamlingssystem blir 
investeringsnivån 49 miljoner kr.  

Kombinationssystem 
Många kommuner som inte har fastighetsnära insamling av förpackningar idag undersöker 
möjligheter att kombinera olika insamlingssystem för att hitta det bästa alternativet för sin 
kommun. I Borgholms kommun skulle ett sådant kombinationssystem kunna bestå av två 
sopkärl med två fack vardera och ett sopkärl med fyra fack. Sopkärlen tar bara lite större 
plats på fastigheten hos kunderna jämfört med fyrfackssystemet.  

Kombinationssystemet ger bra möjligheter att införa nya avfallsslag om det kommer nya 
lagkrav samt att ändra både hämtningsfrekvens och mellanväggen för de fyra mest 
platskrävande avfallsslagen. Fyrfacksbilen kan användas till mindre flerfamiljshus med små 
utrymmen för sophanteringen. Kombinationssystemet bedöms vara det mest flexibla 
insamlingssystemet och har den lägsta investeringsnivån för kärl, cirka 45 miljoner kr.  

Nuvarande system med optisk sortering 
Nuvarande insamlingssystem med efterföljande optisk sortering har funnits i Borgholms 
kommun för insamling av mat- och restavfall sedan 2015. Systemet kan vara möjligt att 
utveckla för fastighetsnära insamling av förpackningar, men det rekommenderas inte. 

Systemet ger låg utsorteringsgrad av förpackningar från restavfallet och även med separata 
påsar och fastighetsnära insamling av förpackningar kan det förväntas bli svårt att nå 
återvinningsmålen för förpackningar. Avfallet får inte komprimeras, vilket innebär att det 
kräver mer transporter än avfall som kan komprimeras.  Oförpackat avfall och grovt avfall är 
ett problem i den optiska sorteringen, vilket kräver extra åtgärder i samband med insamling 
och vid Borgholm Energis omlastningsanläggning.  
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Systemet bygger på att avfallet förpackas i plastpåsar i olika färger och det skulle kräva 7–8 
olika påsar vid fastighetsnära insamling av alla aktuella avfallsfraktioner. Dels driver 
systemet plastanvändning, dels krävs specialpåsar för glasförpackningar som är tunga. 

Framtiden vad gäller anläggningar med optisk sortering är osäker, vilket är en stor riskfaktor. 

Ekonomi 

 

 
 

 
Investeringsnivå för bilar är bara med för jämförelsens skull. Tanken är att bilarna ska 
tillhandahållas via operationell leasing. Beräkningen är gjord för bilar som körs med gas, 
vilka ligger mellan elbilar och dieselbilar i anskaffningskostnad. 

 

Kärl och bilar samt bemanning i bilarna är det som skiljer systemen åt vad gäller 
driftkostnader.  

Ersättning kommer att ges från producentansvars-organisationerna för 
förpackningsinsamlingen. Med 2021 års värden motsvarar ersättningen 10 806 100 kr för 
villor och fritidsboende samt 782 605 kr för flerfamiljshus, totalt 11 588 705 kr 
(Naturvårdsverket, 2023). Ersättningen kommer att indexuppräknas och uppdateras till 2024. 

Investering, kr Tvåfackssystem Fyrfackssystem Kombinationssystem 

Sopbilar 23 300 036 30 258 563 25 641 425 

Sopkärl 48 859 080 48 977 670 44 767 725 

Driftkostnad, 
kr/år 

Tvåfackssystem Fyrfackssystem Kombinationssystem 

Avskrivning  

sopbil 

3 728 006 4 841 370 4 102 628 

Avskrivning  

kärl 

6 595 976 6 611 985 6 043 643 

Driftkostnad  

sopbil 

 5 106 857 5 745 214 5 486 905 

Chaufförer 3 753 540 3 953 786 3 919 490 

Summa 19 184 379 21 152 355 19 552 666 
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Andra förväntade effekter är minskade behandlingskostnader och högre materialersättning 
för att förpackningarna sorteras ut från restavfallet i högre grad. Om sorteringen förbättras så 
att 20 % av förpackningarna är kvar i restavfallet, minskar behandlingskostnaden med 
storleksordningen 500 000 kr om året och materialersättningen med ca 400 000 kr om året. 

Slutsats 
Utredningen visar att ett kombinationssystem är det mest lämpliga insamlingssystemet i 
Borgholms kommun för framtiden. Avgörande faktorer är den lägsta investeringskostnaden, 
att kärlen tar mindre plats hos kunderna jämfört med tvåfackssystem samt en större 
flexibilitet totalt sett. 

Beslutsunderlag 
- Bilaga 1. Utredning: Insamlingssystem i Borgholms kommun. 

 

Dagens sammanträde 
Yrkande 
Staffan Larsson (C), Johan Hellborg (S), Carl Malgerud, (M) och Sara Kånåhols (V) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det enbart finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
beslutat godkänna detsamma.  

Beslutet skickas till 
- Chef återvinning och avfall 
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§ 135 Diarienummer 2023/123 168 KS 

Risk- och sårbarhetsanalys 2023-2026 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta kommunens Risk- och sårbarhetsanalys för åren 2023–2026.  

Ärendebeskrivning 
Samtliga kommuner ska enligt lag (2006:544) om kommuners ansvar vid allvarliga kriser 
göra en risk- och sårbarhetsanalys. Den ska levereras till länsstyrelsen senast den 31 
oktober året efter allmänna val.  

Beslutsunderlag 
- Risk och sårbarhetsanalys 2023 - 2026 för Borgholms kommun. 

Bedömning 
Risk- och sårbarhetsanalysen (RSA) omfattar i huvudsak extraordinära händelser som kan 
uppkomma i fredstid på grund av olyckor eller kriminella handlingar. Även höjd beredskap 
efter beslut av regeringen ingår numer i RSA.  

Sabotage, terror eller spioneri inom kommunens verksamheter som kan påverka Sveriges 
säkerhet redovisas inte i RSA utan återfinns i kommunens säkerhetsskyddsanalys som har 
sekretess enligt 15 kap. 2 § OSL (Offentlighet och sekretesslag 2009:400) 

Delar av risk- och sårbarhetsanalysen är sekretessbelagd enligt 18 kap. 13 § OSL. Det gäller 
bilagorna där samhällsviktig verksamhet preciseras. Även huvuddokumentet kommer att 
sekretessprövas innan utlämning då vissa kapitel bör hanteras restriktivt med anledning av 
den förändrade hotbilden mot Sverige.  

Konsekvensanalys 
Det politiska säkerhetsläget i Sveriges geografiska närhet har försämrats de senaste åren. 
Detta innebär för Borgholms kommun att exempelvis sårbarheter och risker i relation till 
samhällsviktig verksamhet, även om de inte har påverkan på Sveriges säkerhet, ska 
behandlas med varsamhet. Risk- och sårbarhetsanalysen ska därför inte presenteras på 
kommunens hemsida utan behandlas som känsligt material trots att den som helhet inte 
faller under sekretessregler. 

Risk- och sårbarhetsanalysen är ett dokument som kontinuerligt kan förändras med hänsyn 
taget till det föränderliga omvärldsläget. Det huvudsakliga syftet är att vara vägledande i 
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kommunens arbete för att stärka och hantera extraordinära händelser men även andra typer 
av kriser/ händelser. 

Dagens sammanträde 
Säkerhetssamordnare Magnus Areskog föredrar ärendet. 

Yrkande 
Ilko Corkovic (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet skickas till 
- Länsstyrelsen 
- Kommunikatörerna 
- Säkerhetssamordnare 

 

19



Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-18  136 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (2) 
 

§ 136 Diarienummer 2023/42 116 KS 

Val av nämndemän för perioden 2024-2027 i Kalmar 
tingsrätt 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  

att  utse följande personer till nämndemän för Borgholms kommun 
 
Linda Hedlund, Lisbeth Jonasson, Nina Andersson-Junkka, Kjell Jakobsson och 
Magdalena Widell  

Ärendebeskrivning 
Kalmar tingsrätt meddelar i skrivelse 2023-01-17 att mandatperioden för samtliga 
nämndemän går ut under året varför nyval av fem nämndemän måste ske för perioden 
2024–2027. 

Beslutsunderlag 
Nomineringar från de politiska partierna. 

Dagens sammanträde 
Till sammanträdet finns förteckning över de 6 personerna som nominerats till nämndemän 
och röstsedel för genomförande av valet.  

Sluten omröstning sker med justeringsmännen som rösträknare. 

_ _ _ _ _ _ 

Sammanträdet ajourneras för rösträkning. 

_ _ _ _ _ _  
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När sammanträdet återupptas framgår att 35 röstsedlar lämnats in med följande resultat: 

Nominerad   Antal röster 

Linda Hedlund   22 

Lisbeth Jonasson  31 

Nina Andersson-Junkka  31 

Kjell Jakobsson  32 

Marita Krüger Que  9 
 
Magdalena Widell   35  

Beslutet skickas till 
Tingsrätten i Kalmar  
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§ 137 Diarienummer 2022/95 041 KS 

Årsplan med budget 2023: Förändring av ramar 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta reviderade ramar för kommunstyrelsen och miljö- och byggnadsnämnden från 
173 642 000 respektive 9 331 000 kronor till 174 142 000 respektive 8 831 000 
kronor. 

att  anta reviderade ramar för socialförvaltningen och utbildningsnämnden, från 
349 671 000 respektive 200 996 000 till 349 571 000 respektive 201 096 000 kronor. 

Ärendebeskrivning 
I samband med budget 2023 flyttades tjänster motsvarande avseende kommunarkiv från 
miljö- och byggnadsnämnden till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-01-31 anta riktlinje för bidrag till arbetsskor. För att 
finansiera bidrag till arbetsskor sker en ramändring av budgeten där 100 000 kronor, av totalt 
500 000 kronor, flyttas från socialnämnden till utbildningsnämnden. 

Beslutsunderlag 
- Beslut Kommunstyrelsen § 23, 2023-01-31.  

 
Konsekvensanalys 
Beslut av förändrade ramar medför ingen påverkan på kommunens verksamheter då det är 
en följd av redan fattade beslut.  

Dagens sammanträde 
Yrkande 
Ilko Corkovic (S) och Sara Kånåhols (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Ordförande konstaterar att det enbart finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
beslutat bifalla detsamma. 

Beslutet skickas till 
- Ekonomiavdelningen 
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§ 138 Diarienummer 2019/223 423 KS 

Försäljning av fastigheten Högsrum 5:134 till 
Borgholmshem 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna fastighetsförsäljning av Högsrum 5:134 för 8 500 000 kronor.  

Ärendebeskrivning 
Borgholms kommun har enligt köpeavtal år 2009 och 2010 sålt 17 byggnader om talt 91 
lägenheter till Borgholm Energi. Enligt köpeavtalen har kommunen endast sålt byggnaderna 
men inte tillhörande mark. Lagfart för fastigheterna innehas fortfarande av kommunen. 
Bolaget har inte betalat någon fastighetsskatt från förvärvstidpunkten och framåt.  

I köpekontrakt daterat 2009-12-15 anges att Bolaget tillträder ”fastigheterna” den 2009-12-
15 och i köpekontraktet daterat 2010-11-30 anges att Bolaget tillträder ”byggnaderna” den 
2010-12-31 respektive den 2011-01-03- Köpeskillingen betalades under år 2010–2011.  

Enligt överlåtelseavtalen har Bolaget övertagit befintliga hyresavtal som förelegat mellan 
Kommunen och externa hyresgäster.  

Total köpeskilling för byggnaderna uppgick till 23 mkr vid förvärvstidpunkten. 

I affärsplanen för Borgholmshem AB tog beslut om att:  

Högsrum 5:134 
Hela fastigheten ägs idag av Borgholms kommun. Överlåtelse av hela fastigheten görs till 
Borgholmshem AB, till ett preliminärt värde av 15 178 tkr, en värdering behöver göras för att 
bestämma marknadsvärdet och därmed försäljningsvärdet. I kalkylen köps fastigheten för 
10 000 tkr. 

Beslutsunderlag 
Värdeutlåtande Högrsum 5:134 

Bedömning 
För att säkerställa Borgholmshems affärsplan krävs att dessa fastighetsförsäljningar görs. 
Där ägandet av fastigheten övergår från Borgholms kommun till Borgholmshem.  
Fastighetsbyrån kommer att skriva köpeavtal för försäljningen 
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Konsekvensanalys 
Efter att försäljning har skett kommer Borgholmshem att påföras stämpelskatt plus 
expeditionsavgift för erhållandet av lagfart. Stämpelskatten uppgår till 4,25% av 
marknadsvärdet.  

Borgholms kommun går med förlust i denna affär då fastigheten har ett bokfört värde på ca 
14 miljoner i den kommunala budgeten.  

Dagens sammanträde 
Yrkande 
Ilko Corkovic (S), Sara Kånåhols (V), Carl Malgerud (M) och Johan Hellborg (S) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det enbart finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
beslutat bifalla detsamma. 

Beslutet skickas till 
- Ekonomiavdelningen 
- Borgholm Energi 
- Borgholmshem 
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§ 139 Diarienummer 2023/127 841 KS 

Inrättande av turismbolag 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att Mörbylånga kommun och Borgholms kommun bildar ett gemensamt aktiebolag för 
turismverksamheten. 

att  bolagets aktiekapital ska uppgå till 100 000 kronor (etthundratusen kronor). 

att antalet aktier ska vara 100 stycken där kommunerna äger 50 stycken vardera. 

att antalet styrelseledamöter ska vara sju stycken med tre suppleanter. 

att ordförande ska vara oberoende och inte väljas bland kommunernas ledamöter. 

att till Borgholms kommuns ägarrepresentant väljs Ilko Corkovic. 

att till firmatecknare väljs Ann Willsund, ersättare Jens Odevall. 

Ärendebeskrivning 
Med anledning av att Ölands kommunalförbund står inför avveckling behöver Mörbylånga 
kommun och Borgholms kommun fatta beslut om framtida driftsformer för de verksamheter 
som idag organiseras inom förbundet, däribland turismverksamheten.       

Beslutsunderlag 
- Organisationsform för Ölands turismorganisation 2023-05-02 
- Förbundsdirektionens protokoll 2023-05-23 § 42 
- Sammanfattning konsekvensanalys organisationsformer 
- PwC Konsekvensanalys organisationsformer.      

 
Bedömning 
Överväganden förvaltningens huvudförslag 

Ölands kommunalförbund står inför avveckling och förbundet kommer att träda i likvidation 
vid årsskiftet 2023/2024. I och med det behöver respektive kommun besluta om ny driftsform 
för turismverksamheten.  
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På uppdrag från förbundets förbundsdirektion har möjliga driftsformer undersökts och 
förmedlats till förbundsdirektionen. Dialog har även förts mellan respektive kommuners 
arbetsutskott. Förslag till beslut har därefter inkommit till respektive kommun från 
förbundsdirektionen, som föreslår att Mörbylånga kommun och Borgholms kommun ska bilda 
ett gemensamt aktiebolag för att bedriva turismverksamheten. 

Resonemang om för- och nackdelar med respektive samverkansform framgår av skrivelsen 
”Organisationsformer” samt ”Sammanfattning konsekvensanalys organisationsformer”. 
Därutöver har även en konsultrapport från PwC beställts som beskriver konsekvenserna för 
de olika organisationsformerna ur ett ekonomiskt och skattemässigt perspektiv.  

Det som lyfts fram i PwC:s rapport är att aktiebolag är en driftsform som är avsedd för 
affärsmässig verksamhet med syfte att skapa vinst. Förutsättningarna för Ölands 
turismorganisation att skapa en vinstdrivande verksamhet utan bidrag från kommunerna 
bedöms som små. Kommunerna behöver därmed vara medvetna om att en konsekvens kan 
bli att bolaget behöver betala skatt på erhållna driftsbidrag om bolaget genererar vinst.  

En annan sak som ofta lyfts fram är ett aktiebolag bedöms generera mindre administration 
än t ex ett förbund. Den administration som krävs i ett kommunalt bolag kan uppfattas som 
mindre än i ett förbund men administrationen flyttas istället till ägarkommunerna som 
behöver utföra tillsyn i form av lekmannarevisorer och fullgöra kommunernas uppsiktsplikt. 
Totalt sett blir skillnaden liten i administration för ett kommunalt aktiebolag och ett 
kommunalförbund. 

Det som också behöver beaktas vid bildandet av en ny organisation är uppstartskostnader 
för att hantera lön, ekonomi och övrig administration. Detta finns idag redan etablerat i 
förbundet men vid bildandet av ett aktiebolag uppskattas dessa uppgå till cirka 750 000 
kronor. Det kan eventuellt bli en lägre kostnad om tjänsten köps av en redovisningsbyrå 
istället för av ägarkommunerna. I övrigt behöver befintliga avtal i förbundet flyttas över till det 
nybildade aktiebolaget. 

Enligt förbundsdirektionens förslag ska ett aktiebolag bildas för att bedriva 
turismverksamheten. Aktiekapitalet föreslås uppgå till 100 000 kronor och ett tillskott på 900 
000 kronor till fritt eget kapital för att säkerställa att bolaget kan betala uppstartskostnaderna. 
Antalet aktier föreslås bli 100 stycken där kommunerna äger 50% vardera. 

Antalet styrelseledamöter föreslås uppgå till sju stycken där kommunerna tillsätter fyra 
platser och näringslivet tre platser. Antalet suppleanter föreslås uppgå till tre stycken. 
Ordförande ska vara oberoende och inte väljas bland kommunernas ledamöter. En 
interimsstyrelse under bolagets bildande föreslås uppgå till sex stycken ledamöter från 
kommunerna. Ett förslag till bolagsordning finns framtagen och behöver beslutas innan ett 
lagerbolag kan köpas. 

Alternativa förslag till beslut med de ytterligare överväganden som kan behövas 

Alternativa förslag till beslut framgår av förvaltningens överväganden. 
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Konsekvensanalys 
Förslag till beslut påverkar inte något av perspektiven i kommunstyrelsens reglemente § 2. 

Yrkande 
Ilko Corkovic (S) och Sara Kånåhols (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Rolf Edmark (SD) yrkar återremiss för vidare beredning till kommunstyrelsen där det ska 
undersökas om organisationsformen är den mest optimala och samorganisering med andra 
aktörer, tex skördefesten. 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Av framställd beslutsordning på Rolf Edmarks (SD) återremissyrkande finner ordföranden att 
Kommunfullmäktige beslutat att avslå detsamma och att ärendet ska avgöras i dag. 

Omröstning begärs emellertid. 

Omröstning  
Omröstning är begärd och ska verkställas. De som vill att ärendet ska avgöras idag röstar ja 
och de som stödjer Rolf Edmarks (SD) återremissyrkande röstar nej. 

Vid omröstning avges 31 ja-röster och 4 nej-röster. Därmed har kommunfullmäktige beslutat 
att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. Ordförande ställer härefter frågan om 
kommunfullmäktige kan bifalla kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutat bifalla detsamma.  
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Omröstningslista  

Ledamöter Parti Kret
s 

Ersättare Ja Nej Avst Frånv 
Ilko Corkovic                            (S)        -                                                   X        
Jeanette Sandström                       (S)        -                                                   X        
Carl Malgerud                            (M)        -                                                   X        
Erik Arvidsson                           (SD)       -                                                    X      
Joel Schäfer                             (S)        -                                                   X        
Staffan Larsson                          (C)        -                                                   X        
Annette Hemlin                           (FÖL

)      
-                                                   X        

Marie Johansson                          (S)        -                                                   X        
Marcel van Luijn                         (M)        -                                                   X        
Lars Ljung                               (S)        -                                                   X        
Torbjörn Nilsson                         (SD)       -                                                    X      
Sofie Gustafsson Fohlin                  (S)        -          Kennert Georgsson                        X        
Sara Kånåhols                            (V)        -                                                   X        
Marwin Johansson                         (KD)       -                                                   X        
Johan Hellborg                           (S)        -                                                   X        
Anders Nyholm                            (M)        -                                                   X        
Sofia Laneborg                           (C)        -                                                   X        
Ann Nilsson                              (S)        -          Eva-Lena Israelsson                      X        
Julius Winberg Sääf                      (S)        -                                                   X        
Torbjörn Johansson                       (FÖL

)      
-                                                   X        

Kjell Ivar Karlsson                      (SD)       -                                                    X      
Sven-Erik Svensson                       (S)        -                                                   X        
Charlotte Håkansson van Luijn            (M)        -          Björn Andreen                            X        
Marie-Helen Ståhl                        (S)        -                                                   X        
Kerstin Kyhlberg Engvall                 (S)        -                                                   X        
Tomas Zander                             (C)        -                                                   X        
Gia Thörnquist                           (S)        -                                                   X        
Lenamarie Wikström                       (M)        -                                                   X        
Rolf Edmark                              (SD)       -                                                    X      
Peter Samuelsson                         (S)        -                                                   X        
Mats Olsson                              (FÖL

)      
-                                                   X        

Marie Konnberg                           (S)        -                                                   X        
Elisabeth Appeltoft Petersson            (M)        -          Kristina Linåker                         X        
Erol Morina                              (S)        -                                                   X        
Stefan Wiberg                            (V)        -                                                   X        

SUMMA: 31 4 0 0 

 

 

Reservation 
Till förmån för Rolf Edmarks (SD) återremissyrkande reserverar sig SD. 

Beslutet skickas till 
- Ölands kommunalförbund 
- Mörbylånga kommun 
- Samtliga nämnder 
- Ekonomiavdelningen 
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§ 140 Diarienummer 2023/127 841 KS 

Bolagsordning för turismbolag 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta bolagsordning för det nya turismbolaget.      

Ärendebeskrivning 
Enligt aktiebolagslagen ska varje bolag ha en bolagsordning. För att kunna bilda ett 
turismbolag behöver därmed en bolagsordning antas av kommunfullmäktige.       

Beslutsunderlag 
- Bolagsordning för Destination Öland AB 

      
Bedömning 
Överväganden förvaltningens huvudförslag 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag på bolagsordning som följer de krav som 
aktiebolagslagen och bolagsverket ställer. Förslaget är också i linje med övriga 
bolagsordningar inom Mörbylånga och Borgholms kommuners bolag. 

Huvudförslaget är att bolagets firma är Destination Öland AB med säte i Färjestaden, Kalmar 
län. Bolagets verksamhet är i likhet med vad som framgår av förbundsordningen i Ölands 
kommunalförbund; Bolaget ska i samverkan med näringslivet utveckla, profilera och 
marknadsföra Öland som besöksmål. Vidare ska bolaget bedriva turistbyråverksamhet. 

Alternativa förslag till beslut med de ytterligare överväganden som kan behövas 

Om inte bolagsverket godkänner förslaget på firma ”Destination Öland AB” är alternativ 2; 
Visit Öland AB och alternativ 3; Ölands turistbolag AB. Vid ansökan måste alltid tre alternativ 
anges. 

Konsekvensanalys 
Beslutet bedöms inte utgöra någon påverkan för de nämnda perspektiven. 

Yrkande 
Ilko Corkovic (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Ordförande konstaterar att det enbart finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
beslutat bifalla detsamma. 
 

Beslutet skickas till 
- Bolagsverket 
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§ 141 Diarienummer 2023/127 841 KS 

Val av interimstyrelse i turismbolag 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att utse nedanstående personer till interimstyrelseledamöter i turismbolaget från och 
med konstituerade bolagsstämma fram till dess att ny styrelse väljs. 

 Ilko Corkovic (S) 
 
 Staffan Larsson (C) 
 
 Carl Malgerud (M) 
 
att  till ordförande i interimstyrelsen väljs Matilda Wärenfalk.   

Ärendebeskrivning 
I samband med bildandet av ett nytt aktiebolag för turismverksamheten på Öland behöver en 
styrelse till bolaget väljas.       

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2023    

Bedömning 
Överväganden förvaltningens huvudförslag 

Enligt bolagsordningen ska styrelsen bestå av minst tre ledamöter och högst sju med högst 
sju suppleanter. I underlaget till beslut för bildandet av ett turismbolag anges att styrelsen 
ska bestå av sju ledamöter med tre suppleanter. Fyra av ledamöterna ska förordas från 
ägarkommunerna och tre från näringslivet. 

Under bildandet och uppstarten av bolaget är förslaget att välja en interimstyrelse bestående 
av sex ledamöter från kommunerna. Ledamöterna är medlemmarna i respektive 
kommunstyrelses arbetsutskott. När bolaget har etablerats och verksamhet flyttats till bolaget 
väljs en ny styrelse. 

Alternativa förslag till beslut med de ytterligare överväganden som kan behövas 

Inga alternativa förslag till beslut finns. 
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Beslutet skickas till 
- Valda  
- Ölands kommunalförbund 
- Mörbylånga kommun 
- HR-avdelningen  
- Ekonomiavdelningen  
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§ 142 Diarienummer 2023/127 841 KS 

Val av lekmannarevisor och ersättare för turismbolag 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att utse nedanstående lekmannarevisorer i det nya turismbolaget för mandatperioden 
2023–2026. 

 Revisor   Ersättare  
 Jan-Olof Olsson (M)  Eva Flyckt (S) 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunallagen ska en kommun som överlämnar skötseln av en kommunal 
angelägenhet till hel- och delägda bolag utse en lekmannarevisor med ersättare. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2023      

Bedömning 
Överväganden förvaltningens huvudförslag 

Enligt kommunallagen ska en kommun som överlämnar skötseln av en kommunal 
angelägenhet till hel- och delägda bolag utse en lekmannarevisor.       

Lekmannarevisor utses i gruppen valda revisorer i kommunen. Borgholms kommun utser en 
lekmannarevisor med ersättare i bolaget och Mörbylånga kommun utser en lekmannarevisor 
med ersättare i bolaget. Förslaget är att välja samma lekmannarevisor som i kommunens 
övriga bolag. 

Alternativa förslag till beslut med de ytterligare överväganden som kan behövas 

Inga alternativa förslag till beslut finns. 

Konsekvensanalys 
Beslutet bedöms inte utgöra någon påverkan för de nämnda perspektiven. 
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Beslutet skickas till 
- Valda lekmannarevisorer  
- HR-avdelningen  
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§ 143 Diarienummer 2023/128 808 KS 

Ny organisationsform för IT-verksamheten 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att Mörbylånga kommun och Borgholms kommun bildar en gemensam nämnd för IT-
verksamhet. 

att  Borgholms kommun ska vara värdkommun för den gemensamma nämnden som 
ska ingå i Borgholms kommuns organisation.     

Ärendebeskrivning 
Med anledning av att Ölands kommunalförbund står inför avveckling behöver Mörbylånga 
kommun och Borgholms kommun fatta beslut om framtida driftsformer för de verksamheter 
som idag organiseras inom förbundet, däribland verksamheten för drift av IT.       

Beslutsunderlag 
- Organisationsform för IT samverkan 2023-05-02  
- Förbundsdirektionens protokoll den 24 mars 2023 § 29 
- Reglemente för Ölands IT-nämnd slutversion  

 
Bedömning 
Överväganden förvaltningens huvudförslag 

Ölands kommunalförbund står inför avveckling och förbundet kommer att träda i likvidation 
vid årsskiftet 2023/2024. I och med det behöver respektive kommun besluta om ny driftsform 
för IT-verksamheten.  

På uppdrag från förbundets förbundsdirektion har möjliga driftsformer undersökts och 
förmedlats till förbundsdirektionen. Dialog har även förts mellan respektive kommuners 
arbetsutskott. Förslag till beslut har därefter inkommit till respektive kommun från 
förbundsdirektionen, som föreslår att Mörbylånga kommun och Borgholms kommun ska bilda 
en gemensam nämnd för IT-verksamheten. Förbundsdirektionen föreslår vidare att 
Borgholms kommun ska vara värdkommun för den gemensamma nämnden som ska ingå i 
Borgholms kommuns organisation. 

Kommunerna står inför valet att ta tillbaka IT-driften till respektive organisation, eller att fatta 
beslut om ny lämplig form för samarbete. Då både Mörbylånga kommuns och Borgholms 
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kommuns intentioner är att fortsätta samarbetet kring IT-verksamheten finns följande 
alternativ enligt 9 kap. Kommunallagen: avtalssamverkan, kommunalförbund eller 
gemensam nämnd med en värdkommun.  

Resonemang om för- och nackdelar med respektive samverkansform framgår av skrivelsen 
”Organisationsformer”. Vad det gäller avtalssamverkan finns det goda möjligheter att skapa 
en robust organisation där vi kan nyttja resurser mer effektivt. Nackdel som lyfts fram är att 
respektive kommun behöver dela upp medarbetare då det behöver finnas två organisationer. 
Kommunalförbundets fördel är att vi kan fortsätta driften i den form som redan finns 
uppbyggd. Nackdelen är att det finns en administrativ överbyggnad som är svår att motivera. 
Avseende gemensam nämnd finns möjligheten att effektivisera samarbetet och samtidigt 
minska den administrativa överbyggnaden. Den nackdel som lyfts fram är att det krävs ett val 
avseende värdskap.  

För att nå ett effektivt samarbete med minskad administrativ överbyggnad förordar 
förvaltningen, liksom förbundsdirektionen, att Mörbylånga kommun och Borgholms kommun 
bildar en gemensam nämnd för IT-verksamhet.   

Alternativa förslag till beslut med de ytterligare överväganden som kan 
behövas 

Alternativa förslag till beslut framgår av förvaltningens överväganden. 

Konsekvensanalys 
Förslag till beslut påverkar inte något av perspektiven i kommunstyrelsens reglemente § 2. 

Dagens sammanträde 
Yrkande 
Ilko Corkovic (S) och Sara Kånåhols (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande konstaterar att det enbart finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
beslutat bifalla detsamma. 

Beslutet skickas till 
- Ölands kommunalförbund 
- Mörbylånga kommun 
- Ekonomiavdelningen 
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§ 144 Diarienummer 2023/128 808 KS 

Ölands IT-nämnd avtal och reglemente 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  

att avtal om samverkan i gemensam IT-nämnd antas. 

att  den gemensamma nämnden träder i kraft den 1 januari 2024. 

att kommunens firmatecknare undertecknar avtalet. 

att reglemente för Ölands IT-nämnd antas. 

att reglementet gäller från och med den 1 januari 2024.    

Ärendebeskrivning 
Det finns förslag om att Mörbylånga kommun och Borgholms kommun ska bilda en 
gemensam nämnd för drift av IT. Till grund för bildande av en gemensam nämnd ligger att 
avtal och ett reglemente där kommunerna beslutar om förutsättningarna för bildandet. Avtalet 
och reglementet ska antas av kommunfullmäktige i respektive kommun.       

Beslutsunderlag 
- Avtal om samverkan i gemensam IT-nämnd 2023-08-11 
- Reglemente för Ölands IT-nämnd slutversion 

 
Bedömning 
Överväganden förvaltningens huvudförslag 

Lagstiftningen utgår från att den gemensamma nämndens uppgifter, verksamhet och 
arbetsformer ska grundas på ett avtal om samverkan samt ett reglemente. Båda behövs, 
men har skilda funktioner. 

Avtalet ingås mellan de samverkande parterna och reglerar samarbetets gränser samt 
parternas rättigheter och skyldigheter mot varandra. Avtalet specificerar de uppgifter och 
ansvar som åligger nämnden samtidigt som det anger respektive parts ansvar. Reglementet 
beskriver nämndens uppdrag och ansvarsområden. Reglementet reglerar även nämndens 
sammansättning och arbetsformer. Av avtalet och reglementet framgår likalydande 
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regleringar i vissa frågor, vilket är lämpligt då det i vissa fall handlar om grundläggande 
förutsättningar för den gemensamma nämnden.  

Av reglementet framgår det att nämnden ska bestå av sex ledamöter och sex ersättare.  

Avtalet anger förutsättningarna för äganderätt till egendom, försäkring samt förutsättningarna 
vid eventuellt skadeståndsansvar. Eftersom nämnden inte är en egen juridisk person ska 
värdkommunen stå för skadestånd. Kostnaden fördelas sedan mellan kommunerna efter 
antalet användare i respektive kommunkoncern per den 1 januari året före verksamhetsåret.  

Avtalet anger även förutsättningarna för ekonomisk förvaltning och kostnadsansvar. För att 
underlätta hanteringen av kommunernas kostnader föreslås att de kostnader som kan 
härledas till respektive kommun ska faktureras direkt till den kommunen. Gemensamma 
kostnader såsom löner och IT-avdelningens omkostnader ska fördelas mellan kommunerna 
efter antalet användare i respektive kommunkoncern per den 1 januari året före 
verksamhetsåret. 

Alternativa förslag till beslut med de ytterligare överväganden som kan behövas 

Avtalet och reglementet är en förutsättning för bildandet av en gemensam nämnd och 
innehåller de bestämmelser som kommunerna ska komma överens om. Respektive kommun 
har alternativet att återremittera ärendet om de inte anser att avtalets eller reglementets 
innehåll är korrekt. 

Konsekvensanalys 
Förslag till beslut påverkar inte något av perspektiven i kommunstyrelsens reglemente § 2. 

Beslutet skickas till 
- Ölands kommunalförbund 
- Mörbylånga kommun 
- Kommunchef 
- Ekonomiavdelningen  
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§ 145 Diarienummer 2023/47 805 KS 

Bidrag till studieförbunden 2023: Skrivelse om att stoppa 
det kommunala stödet till Ibn Rushd bildningsförbund med 
omedelbar verkan. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  avslå Rolf-Erik Edmarks (SD) yrkande att stoppa stödet till Ibn Rushd bildningsförbund 
med omedelbar verkan. 

Ärendebeskrivning 
Rolf-Erik Edmark (SD) yrkar att kommunfullmäktige beslutar att stoppa det kommunala 
stödet till Ibn Rushd bildningsförbund med omedelbar verkan.  
Kommunfullmäktige beslutade 2023-01-23 § 11 överlämna yrkande från Rolf-Erik Edmark 
(SD) till kommunstyrelsen för beredning.  

Borgholms kommun beviljar bidrag till studieförbund som haft verksamhet i kommunen och 
som har godkänts för statsbidrag av Folkbildningsrådet. Stödet syftar till att ge 
studieförbunden möjlighet att, utifrån respektive studieförbunds inriktning, bedriva och främja 
folkbildning och kulturverksamhet av god kvalitet i demokratiska former i Borgholms 
kommun.  
 
För att erhålla kommunalt bidrag ska studieförbunden följa de av kommunstyrelsen 
fastställda riktlinjerna och inkomma med underlag för det aktuella verksamhetsåret. Enligt 
riktlinjerna ska anslaget, som årligen avsätts, fördelas procentuellt mellan kommunens 
bidragsberättigade studieförbund utifrån föregående års verksamhetsvolym. Denna baseras 
på den verksamhetsredovisning som studieförbunden rapporterar till Folkbildningsrådet och 
SCB. Kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott beslutar om fördelning av bidrag till 
studieförbund med redovisad och godkänd verksamhet en gång varje år. Bidraget utbetalas 
inte regelbundet utan vid ett tillfälle varje år.  

Beslutsunderlag 
- Yrkande från Rolf-Erik Edmark (SD) 2023-01-23 
- Beslut kommunfullmäktige 2023-01-23 § 11 
- Riktlinjer för bidrag till föreningar i Borgholms kommun antagna av kommunstyrelsen 

2019-12-17 § 213 
- Tjänsteskrivelse 2023-02-27 
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Bedömning 
Innan bidraget till studieförbund som hade verksamhet i Borgholms kommun år 2022 beviljas 
och betalas ut i slutet av 2023 kommer utskottet liksom tidigare år diskutera och analysera 
varje studieförbunds verksamhet och redovisning. Visar det sig att något studieförbund inte 
haft verksamhet i kommunen eller på annat sätt inte uppfyller de krav som ställs kommer 
inget bidrag att betalas ut. Bidrag till studieförbund med verksamhet i Borgholms kommun 
betalas inte ut regelbundet under året utan vid ett tillfälle i slutet av varje år.  

Kommunstyrelsens kultur- och fritidsutskott har beslutat att under mandatperioden träffa 
representanter för samtliga studieförbund med verksamhet i Borgholms kommun. I mars 
2023 träffade utskottet Ibn Rushd studieförbund.  

Kultur- och fritidsutskottet kommer att följa det arbete som Folkbildningsrådet gör med 
förslag till nytt bidragssystem som träder i kraft 1 januari 2024. Utgångspunkten i förslaget är 
kortfattat kvalitet före kvantitet. Riktlinjerna för fördelning av bidrag till studieförbunden i 
Borgholms kommun bör anpassas till kommande bidragssystem vilket utskottet kommer att 
bevaka. Utskottet kommer också att följa arbetet med den statliga utredning som genomförs 
med en genomlysning av hela folkbildningen.  

Studieförbunden har stora krav på egenkontroll och redovisning enligt riktlinjer från 
Folkbildningsrådet. Det har inte framkommit att verksamheten i Borgholm inte bedrivits enligt 
gällande riktlinjer. Om verksamheten inte uppfyller villkoren för bidragsgivning, ändras eller 
övriga förhållanden väsentligen förändrats jämfört med vad studieförbundet angett kan 
utbetalning stoppas, bidraget minskas eller beslut om återbetalning tas.  

Dagens sammanträde 
Yrkande 
Johan Hellborg (S) och Sara Kånåhols (V)  yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Rolf Edmark (SD) och Erik Arvidsson (SD) yrkar att kommunstyrelsen bifaller Rolf-Erik 
Edmarks (SD) yrkande i kommunfullmäktige att avsluta allt samröre med Ibn Rushd 
bildningsförbund och stoppa utbetalningar omedelbart. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och finner efter framställd 
propositionsordning att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservation 
Till förmån för Rolf Edmarks (SD) yrkande reserverar Sverigedemokraterna. 

Beslutet skickas till 
- Rolf-Erik Edmark (SD) 
- Kultur- och fritidsutskottet  
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§ 146 Diarienummer 2022/85 109 KS 

Motion (Erik Arvidsson SD) - om att Borgholms kommun 
bör skaffa sig en vänort i Ukraina 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Erik Arvidssons (SD) motion och fortsätta knyta kontakter med en ort i 
Ukraina där förutsättningarna för ett ömsesidigt utbyte av erfarenheter gör en vänort 
intressant för båda parter. 

Ärendebeskrivning 
Erik Arvidsson SD yrkar i en motion som anmäldes till kommunfullmäktige 2022-04-25 § 85 
att Borgholms kommun ska knyta kontakt med en ort i Ukraina som vänort, bland annat för 
att på så sätt stötta återuppbyggnaden av Ukraina efter kriget. Kommunfullmäktige beslutade 
lämna motionen till kommunfullmäktige för beredning. 

Beslutsunderlag 
- Motion (Erik Arvidsson SD) om att Borgholm bör skaffa sig en vänort i Ukraina,  

inkom 2022-03-27 
Bedömning 
Väldigt många kommuner, såväl i Sverige som i andra europeiska länder, vill stötta Ukraina 
bland annat genom att knyta kontakter som vänort. Det gör att många ukrainska orter får 
flera förfrågningar från olika orter i olika länder. I rådande läge blir det svårt att hantera för 
ukrainska orter. De har fullt upp med att lösa alla nya utmaningar som kriget innebär.  

Borgholms kommun avser att fortsätta visa intresse för stöd till Ukraina och när/om tillfälle 
bjuds erbjuda sitt stöd som vänort. Hittills har vi haft kontakt med en presumtiv vänort via en 
av de ukrainska medborgarna som vistas i vår kommun men det har dessvärre gått i stå. 

Konsekvensanalys 
Det går inte att bedöma konsekvenser av förslaget då det i dagsläget inte finns något konkret 
förslag att ta ställning till. 

Beslutet skickas till 
- Motionsställare 
- Kommunchef 
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§ 147 Diarienummer 2022/53 109 KS 

Motion (Per Lublin ÖP) - om en busshållplats vid 
Hälsocentralen 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att motionen anses besvarad genom att åtgärder vidtas i pågående dialog och 
planering med Kalmar Länstrafik. 

Ärendebeskrivning 
Per Lublin (ÖP) lämnade under våren 2022 in motion om en busshållplats vid hälsocentralen 
till kommunfullmäktige som sedan beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.  

Beslutsunderlag 
- Motion (Per Lublin ÖP) - om en busshållplats vid Hälsocentralen, anmäld vid 

kommunfullmäktige 2022-02-14 § 35 
Bedömning 
Denna motion och motionen om en återgång till tidigare färdväg för bussarna genom 
Borgholm innerstad rör busstrafiken och behandlas i praktiken av kommunen i dialog med 
Kalmar länstrafik. Där planeras bland annat en ny busshållplats för att förbättra 
tillgängligheten till Hälsocentralen och Folktandvården. 

Beslutet skickas till 
- Planeringschef 
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§ 148 Diarienummer 2022/51 109 KS 

Motion (Per Lublin ÖP) - om kommunala trygghetsboenden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  motionen anses besvarad. 

Ärendebeskrivning 
Per Lublin (ÖP) föreslår i motion inkommen 2022-02-14:  
att kommunen ska skapa trygghetsboenden för äldre runt om i kommunen  
 
att uppdra åt kommunstyrelsen att genom annonsering och dialogmöten dels samla in 
önskemål om lämpliga platser, och dels tips om lämpliga byggnader, samt 

att uppdra åt kommunstyrelsen att förbereda köp av lämpliga fastigheter för ändamålet. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-02-14 § 33 att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 

Beslutsunderlag 
- Motion (Per Lublin, ÖP) – om kommunala trygghetsboenden 2022-02-14 
- Kommunfullmäktiges beslut 2022-02-14 § 33 

Bedömning 
Borgholms kommun har under 2022 bildat ett fastighetsbolag, Borgholmshem AB, som är 
den aktör som kan, och ska, bedriva kommersiell uthyrning av lägenheter. Kommunala 
trygghetsboenden kommer därför i den mån de tillskapas att hanteras av Borgholmshem.  

Kommunstyrelsens syn är att den privata marknaden i första hand ska tillhandahålla 
hyresrätter, inräknat trygghetsboenden. Ett av huvudsyftena med att inrätta Borgholmshem 
är att förvalta och i begränsad omfattning även nyproducera hyresrätter, i första hand i 
områden där det saknas intresse från den privata marknaden. Bland annat genom 
dialogmöten i olika kommundelar samlas synpunkter in på behov av lägenheter och 
trygghetsboenden. Det finns en ambition att öka antalet hyresrätter i alla kommundelar, men 
i dagsläget är kostnaden för nybyggnation så hög att det är svårt att bygga så att 
hyreskostnaden blir rimlig för potentiella hyresgäster.  

Under 2022 genomfördes en inventering av möjliga platser för hyresrätter och 
trygghetsboenden i hela kommunen. 
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Den typ av byggnader som motionären föreslår ombildas till hyresrätter torde inte vara en 
billigare lösning. Lägenheter, och särskilt för äldre, måste uppfylla grundläggande standard. I 
normalfallet är det dyrare att bygga om befintliga byggnader som använts för andra ändamål 
än att bygga nytt så man kan anpassa byggnaden efter aktuellt ändamål från början.  

Konsekvensanalys 
Det är i dagsläget inte ekonomiskt möjligt att bygga särskilda trygghetsboenden på olika 
platser i kommunen, och det arbetssätt som motionären föreslår ger inte billigare bostäder. 
Det finns dock inget hinder mot att Borgholmshem på sikt och i den mån lämpliga objekt 
dyker upp kan komma att ha trygghetsboenden i sitt fastighetsinnehav. 
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§ 149 Diarienummer 2022/54 109 KS 

Motion (Per Lublin ÖP) - om en återgång till tidigare 
färdväg för bussarna genom Borgholm innerstad 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen och lägga den till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Per Lublin (ÖP) lämnade under våren 2022 in motion om en återgång till tidigare färdväg för 
bussarna genom Borgholm innerstad till kommunfullmäktige som sedan beslutade att lämna 
motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsunderlag 
- Motion (Per Lublin ÖP) - om en återgång till tidigare färdväg för bussarna genom 

Borgholm innerstad, anmäld till kommunfullmäktige 2022-02-14 § 32 
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§ 150 Diarienummer 2022/113 109 KS 

Motion (Per Lublin ÖP) - om bättre tillgänglighet för 
allmänheten att kunna ställa frågor vid Allmänhetens 
frågestund 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen och lägga den till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Per Lublin (ÖP) lämnade under våren 2022 in motion om bättre tillgänglighet för allmänheten 
att kunna ställa frågor vid Allmänhetens frågestund till kommunfullmäktige som sedan 
beslutades att lämna till kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
och kommunfullmäktige fastslår att samtliga inkomna motioner skall behandlas. 

Beslutsunderlag 
- Motion (Per Lublin ÖP) - om bättre tillgänglighet för allmänheten att kunna ställa 

frågor vid Allmänhetens frågestund, anmäld till kommunfullmäktige 2022-05-23 § 105 
 

Bedömning 
Som en direkt följd av pandemin och att sammanträden då fick blev digitala medförde 
problematik för allmänheten att ställa frågor under allmänhetens frågestund. Detta är i 
dagsläget inte något problem då formerna för sammanträden har återgått till normalläge. 
Därav anses att denna motion kan avslås utan vidare beredning. 
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-18  151 

Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

Sida 1 (1) 
 

§ 151 Diarienummer 2022/165 102 KS 

Anmälan avsägelse - Sofie Gustafsson Fohlin

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  godkänna avsägelsen från Sofie Gustafsson Fohlin 

att utse Elisabeth Öhman som ny ledamot i utbildningsnämnden i stället för Sofie 
Gustafsson Fohlin 

att  vid kommunfullmäktige i oktober utses ny ersättare i utbildningsnämnden i stället för 
Elisabeth Öhman 

Ärendebeskrivning 
Sofie Gustafsson Fohlin, önskar avsäga sig sitt förtroendeuppdrag som ledamot i 
utbildningsnämnden, då hon numera arbetar inom utbildningsförvaltningen. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse inkommen 2023-09-10 

Beslutet skickas till 
- Vald ledamot
- Utbildningsnämnden
- HR-avdelningen
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2023-09-18  152 

Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

Sida 1 (1) 
 

§ 152 Diarienummer 2023/7 101 KS 

Anmälan: Interpellation (Erik Arvidsson SD) till 
kommunstyrelsens ordförande Ilko Corkovic om varför 
hyrs inte lokaler i folketshus ut till föreningar och företag? 
När kommer detta att rättas till så företag och föreningar 
kan hyra lokaler i folketshus?

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att  interpellationen får ställas och besvaras vid fullmäktige sammanträde i oktober. 

Ärendebeskrivning 
Erik Arvidsson (SD) ställer följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande Ilko 
Corkovic (S):  

Om varför hyrs inte lokaler i folketshus ut till föreningar och företag? När kommer detta att 
rättas till så företag och föreningar kan hyra lokaler i folketshus? 

Beslutsunderlag 
Interpellation (Erik Arvidsson SD) till kommunstyrelsens ordförande Ilko Corkovic om varför 
hyrs inte lokaler i folketshus ut till föreningar och företag? När kommer detta att rättas till så 
företag och föreningar kan hyra lokaler i folketshus? 

Dagens sammanträde 
Erik Arvidsson (SD) framlägger sin interpellation till kommunstyrelsens ordförande. Svaret 
kommer ges vid fullmäktige sammanträde i oktober. 
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Bilaga 1. 

Uppropslista nr. 1 
Borgholms kommunfullmäktiges sammanträde den 18 september 2023 klockan 14:00:44.

Ledamöter Parti Kret Tjänstgörande ersättare Närv. Frånv
Ilko Corkovic  (S) - X 
Jeanette Sandström (S) - X 
Carl Malgerud (M) - X 
Erik Arvidsson   (SD)  - X 
Joel Schäfer  (S) - X 
Staffan Larsson (C)   - X 
Annette Hemlin (FÖL

 
- X 

Marie Johansson (S) - X 
Marcel van Luijn  (M) - X 
Lars Ljung  (S) - X 
Torbjörn Nilsson  §§126-146  (SD)  - X 
Sofie Gustafsson Fohlin (S) - Kennert Georgsson   X 
Sara Kånåhols  (V) - X 
Marwin Johansson (KD)  - X 
Johan Hellborg  (S) - X 
Anders Nyholm (M) - X 
Sofia Laneborg (C)   - X 
Ann Nilsson (S) - Eva-Lena Israelsson X 
Julius Winberg Sääf (S) - X 
Torbjörn Johansson  (FÖL

   
- X 

Kjell Ivar Karlsson  (SD)  - X 
Sven-Erik Svensson  (S) - X 
Charlotte Håkansson van Luijn (M) - Björn Andreen  X 
Marie-Helen Ståhl  (S) - X 
Kerstin Kyhlberg Engvall  (S) - X 
Tomas Zander  (C)   - X 
Gia Thörnquist  (S) - X 
Lenamarie Wikström  (M) - X 
Rolf Edmark (SD)  - X 
Peter Samuelsson (S) - X 
Mats Olsson  (FÖL

 
- X 

Marie Konnberg  (S) - X 
Elisabeth Appeltoft Petersson (M) - Kristina Linåker  X 
Erol Morina (S) - X 
Stefan Wiberg  (V) - X 

SUMMA: 35 0 
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